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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministerul Transporturilor anunţă încheierea conflictului dintre CFR 

Călători şi societatea de reparaţii 

Ministerul Transporturilor a anunţat, joi, încheierea conflictului dintre CFR 

Călători şi societatea de reparaţii SCRL şi realuarea activităţii acesteia din urmă, în 

contextul în care a avut loc o întâlnire între conducerile celor două companii, 

transmite News.ro. 

Circa 1400 de angajaţi din totalul de 1500 ai companiei de reparaţii şi revizii 

locomotive SCRL au declanşat un protest la nivel naţional, cerând un nou contract 

de mentenanţă cu CFR Călători şi recuperarea unor drepturi băneşti de 12 milioane 

lei, a afirmat, joi, pentru News.ro, directorul general al SCRL, Cristian Coconaşu. 

La solicitarea ministrului Lucian Bode, a avut loc, tot luni, întâlnirea 

managementului CFR Călători cu reprezentanţii salariaţilor Societăţii de Reparaţii 

CFR SCRL Braşov. Bode le-a cerut celor două părţi să poarte discuţii astfel încât 

în cel mai scurt timp să fie reluată activitatea. â"Aşa cum am spus şi la întâlnirea cu 

sindicatele din calea ferată din această săptămână, dialogul este singura cale de 

rezolvare a problemelor pe care le aveţi. În lipsa dialogului, problemele nu se 

rezolvă de la sine iar starea de conflict poate escalada. De aceea vă solicit să 

discutaţi până când veţi găsi o soluţie de compromis. Trebuie să vă gândiţi în 

permanenţă că prestaţi un serviciu public şi orice întârziere sau anulare de tren îi 

afectează în primul rând pe români. Nu uitaţi că sunteţi aici să găsiţi soluţii iar 

acest lucru trebuie să îl faceţi cât mai repede. Normal era să nu ajungeţi în această 

situaţie, normal era să vă rezolvaţi rapid orice divergenţă". a spus ministrul. 

În urma discuţiilor tuturor factorilor implicaţi, activitatea CFR SCRL a fost reluată. 
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Coconaşu a afirmat, luni, pentru News.ro, că angajaţii SCRL au de recuperat 

drepturi băneşti de circa 12 milioane lei, iar datoriile către ANAF ale SCRL sunt 

de circa 126 milioane lei, compania neprimind toţi banii cuveniţi din contractele 

încheiate în trecut cu CFR Călători. 

(Sursa: bursa.ro) 

 

 Culisele conflictului dintre Marcel Vela și sindicate. Ce a stabilit ministrul 

de Interne 

După mai bine de cinci ore de dezbateri la sediul MAI, ministrul Marcel Vela a 

convenit cu reprezentanții sindicatelor ca propunerile scrise ale organizațiilor 

sindicale să fie înaintate MAI. Oficialul Guvernului a transmis și câteva din 

punctele de interes pe care dorește să le promoveze, în cadrul reformei din 

ministerul pe care îl conduce. 

În cadrul unei ședințe-maraton care a avut loc la sediul MAI, ministrul Marcel 

Vela i-a anunțat pe liderii de sindicat punctele de interes pe care dorește să le 

promoveze. 

Așa cum reiese din informațiile transmise de Sindicatul Național al Agenților de 

Poliție (SNAP), „ministrul Vela a fost foarte răbdător și a ascultat în detaliu 

problemele expuse de fiecare organizație sindicală în parte. Sindicaliștii au avut 

timp să întoarcă pe toate fețele, atât problemele semnalate de membrii lor de 

sindicat, cât și zvonurile apărute în ultima perioadă de timp, în mediul online”. 

Iată câteva din din punctele de interes pe care ministrul Vela dorește să le 

promoveze: 

–  bugetul M.A.I. este mai mare în acest an cu 15%; 

–  se va păstra în continuare sporul pentru SDSL; 

–  din ianuarie 2020 angajații M.A.I. vor primii salariul mai mare cu 33% din 

diferența rămasă în plată până la intrarea în grilă din Legea 153/2017; 

–  susținerea la nivel de Parlament a pensiilor de serviciu pentru polițiști; 

–  un număr consistent de Dacia Duster achiziționate, fără temei, de Jandarmerie 

vor fi distribuite către Poliție; 
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–  în zilele următoare se va emite un OUG pentru punerea în aplicare a 

modificărilor Legii 364/2004 privind avizul de poliție judiciară ; 

–  se vor demara procedurile pentru examene de T.C.O. ; 

–  se dorește o debirocratizare prin implementare de formulare electronice; 

–  va fi pusă în aplicare Decizia 51/2019 a I.C.C.J. privind plata la nivel maxim 

prin OUG care deja se află în fază avansată; 

–  va fi elaborat un proiect de modificare a Statutului Polițistului; 

–  va fi elaborată o metodologie mult mai simplă pentru plata ratelor polițiștilor 

care își achiziționează o locuință; 

–  se promovează un act normativ pentru renovarea sediilor de poliție rurale de 

către primării. 

La ședința care a avut loc, miercuri, la sediul MAI, au mai fost prezenți secretarul 

de stat, chestor-șef Bogdan Despescu și șeful de cabinet al ministrului, Traian 

Berbeceanu. 

La ședință au participat atât reprezentanți ai FSDPR „A. I. Cuza”, cât și 

reprezentanți ai SNAP. Încă de la începutul ședinței, care a durat mai bine de 5 ore 

jumătate, ministrul de Interne a ținut să precizeze că nu se vor face restructurări în 

MAI și polițiștii nu trebuie să se teamă pentru locurile lor de muncă, transmite 

SNAP. 

În următoarele zile va urma o nouă întâlnire în care organizațiile sindicale își vor 

prezenta, în scris, propunerile pentru mult așteptata reformă. 

Ministerului Afacerilor Interne a transmis că la sediul instituției a avut loc ședința 

de consultare între conducerea MAI și reprezentanții organizațiilor sindicale ale 

polițiștilor și ai Corpului National al Polițiștilor. 

„Această consultare a avut loc ca urmare a dorinței conducerii MAI de a exista un 

proces transparent și echitabil de identificare a unor soluții pentru eficientizarea 

instituției”, transmit oficialii ministerului. 
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„Pentru o bună organizare și comunicare, ministrul afacerilor interne, Ion Marcel 

Vela, a propus întâlniri periodice într-un Consiliu consultativ sindical. Întâlnirea 

face parte din calendarul inițiat pentru armonizarea tuturor propunerilor părților 

implicate în procesul de modernizare a Ministerului Afacerilor Interne”, a precizat 

MAI. 

(Sursa: evz.ro) 

 

 Guvernul își asumă răspunderea pentru alegerea primarilor în două tururi. 

Orban: E vital ca primarii să fie aleși de jumătate plus unu din cetățeni, 

pentru a avea legitimitate / Care este procedura 

Premierul Ludovic Orban a anunțat joi că Guvernul își asumă răspunderea pentru 

alegerea primarilor în două tururi. 

 

„După cum bine știți PNL susține alegerea primarilor cu 50%+1 din voturi. În 

urmă cu câțiva ani de zile am inițiat un proiect de lege de îmbunătățire a 

modalității de alegere a primarilor. Acest proiect de lege a fost parcat 

neregulamentar la o defuncță comisie de cod electoral pentru a împiedica 

introducerea în plen și adoptarea în Camera Deputaților. Ca atare, am luat decizia 

de a ne angaja răspunderea în fața Parlamentului”, a declarat Orban. 

 

„E vital ca primarii să fie aleși de jumătate plus unu din cetățeni, pentru a avea 

legitimitate”, a adăugat Orban precizând că a luat decizia asumării răspunderii 

pentru că nu mai este nicio șansă ca proiectul de lege să treacă de Parlament. 

Întrebat dacă este vorba despre o ordonanță de urgență, șeful statului a spus că 

Guvernul este cel care va face publică varianta la care va recurge. "În foarte scurt 

timp Guvernul va promova o legislație pentru alegerea primarilor în două tururi", a 

afirmat Iohannis. 

Care este procedura angajării răspunderii Guvernului 

Constituţia prevede că Executivul îşi poate angaja răspunderea în faţa Camerei 

Deputaţilor şi a Senatului, în şedinţă comună, asupra unui program, a unei 

declaraţii de politică generală sau a unui proiect de lege. 
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Procedura angajării răspunderii implică două consecinţe: depunerea de către 

parlament a unei moţiuni de cenzură sau nedepunerea de către parlament a unei 

moţiuni. 

O primă situaţie este cea în care parlamentul depune o moţiune de cenzură în 

termen de 3 zile de la prezentarea programului, a declaraţiei de politică generală 

sau a proiectului de lege. Dacă această moţiune este votată, atunci guvernul se 

consideră demis. În situaţia în care guvernul nu a fost demis prin moţiunea de 

cenzură depusă, proiectul de lege sau programul pe care şi-a asumat guvernul 

răspunderea se consideră adoptat (art. 114). 

A doua situaţie este cea în care parlamentarii nu depun moţiune de cenzură şi 

atunci proiectul de lege, programul sau declaraţia guvernului, modificate sau 

completate, după caz, cu amendamente acceptate de guvern, se consideră adoptat. 

Aplicarea programului sau a declaraţiei de politică generală devin obligatorii 

pentru guvern. 

În acest context, procedura angajării răspunderii guvernului asupra unui proiect de 

lege reprezintă o modalitate legislativă indirectă de adoptare a unei legi, adică nu 

prin dezbaterea legii în cadrul procedurii legislative ordinare, ci prin dezbaterea 

unei problematici politice legate de rămânerea la guvernare sau demiterea 

guvernului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 EXCLUSIV - Ludovic Orban: Vom modifica în Parlament alegerea șefilor 

de CJ, avem 190 de voturi, doar PSD susține alegerea directă 

Premierul Ludovic Orban a declarat joi, pentru STIRIPESURSE.RO ca Guvernul 

nu isi va angaja raspunderea pentru modificarea sistemului de alegere a 

presedintilor de Consilii Judetene pentru ca exista o majoritate de 190 de voturi in 

Camera Deputatilor in acest sens si schimbarea se va face, astfel, pe cale 

parlamentara. 
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 „Doar PSD sprijina alegerea directa a presedintilor de Consilii Judetene si 

modificarea poate fi adoptata fara probleme, avem majoritate de 190 de 

voturi la Camera Deputatilor”, a declarat premierul Ludovic Orban pentru 

STIRIPESURSE.RO. 

Reamintim ca in 2016, sefii de CJ au fost alesi indirect, de catre consilierii 

judeteni, din randul acestora. Anul trecut, Guvernul Viorica Dancila a modificat 

legea prin OUG astfel incat sefii de CJ sa fie alesi direct de cetateni, uninominal. 

Legea de aprobare a OUG privind sefii de CJ se afla la vot final in Camera 

Deputatilor. 

Important de mentionat este ca atunci cand PSD a dat OUG, 5 sefi de CJ de la PNL 

s-au declarat de acord cu alegerea directa: Iustin Cionca, preşedintele CJ Arad, 

Vasile Iliuţă, preşedintele CJ Călăraşi, Gheorghe Flutur, preşedintele CJ Suceava, 

Daniela Cîmpean, preşedintele CJ Sibiu, Ion Dumitrel, preşedintele CJ Alba. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Guvernul amână dublarea alocațiilor pentru copii până la 1 august 

Dublarea alocațiilor pentru copii este amânată până la 1 august, premierul 

aprobând introducerea pe ordinea de zi, la propunerea ministrului Muncii, a unui 

proiect de ordonanță privind prorogarea intrării în vigoare a legii până la această 

dată. 

 

„Din 2008 creșterile alocațiilor au fost realizate la inițiativa PNL. Apariția 

intempestivă a acestui proiect de lege ne-a creat o problemă foarte mare. Efortul 

bugetar pentru a susține o nouă dublare a alocațiilor este de peste 6 miliarde. În 

condițiile în care bugetul trebuie să facă față creșterilor de salarii și pensii. Noi și 

dacă am vrea să creștem alocațiile, nu am putea să facem acest lucru”, a precizat 

Ludovic Orban, adăugând că la rectificarea din iulie se va discuta despre acest 

subiect. 
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Premierul Ludovic Orban a anunțat, miercuri seară, că guvernul va adopta în 

ședința de joi o ordonanță de urgență pentru a amâna termenul de intrare în vigoare 

a legii privind dublarea alocațiilor pentru copii. 

 

Ludovic Orban a fost nuanțat în privința momentului în care alocațiile acum în 

plată vor ajunge la nivelul dublu, precizând că trebuie să vadă „cum evoluează 

economia”. 

„Vom proroga termenul de intrare în vigoare până la primul moment când vom 

putea face rectificarea: după 1 iulie. (...) După primele 6 luni ale anului vom vedea 

cum evoluează economia. Vom crește alocațiile cu cât ne permit resursele. Vom 

crește alocațiile, cum le vom crește, vom vedea”, a spus Orban. 

Măsura dublării alocațiilor nu va putea fi aplicată imediat, dar în câteva luni 

Guvernul va găsi resurse, a susținut miercuri președintele Klaus Iohannis, care cu o 

zi în urmă a promulgat această lege inițiată de PSD. El a susținut că a promulgat 

actul normativ pentru că este "în regulă", dar problema care trebuie rezolvată ține 

de bugetul de stat. 

"Vreau să subliniez o chestiune foarte importantă fiindcă am observat câteva 

interpretări neconforme - și eu, și Guvernul ne dorim creșterea alocațiilor pentru 

copii. Legea este în regulă, astfel că am promulgat-o. Problema care trebuie acum 

rezolvată este una care ține de bugetul național, aprobat înaintea adoptării acestei 

legi", a declarat Iohannis. 

El a mai spus că probabil că legea nu va putea fi aplicată imediat, dar în câteva luni 

Guvernul va găsi resursele. 

Răspunzând unei întrebări, Iohannis a afirmat că dacă vor fi tăiate pensiile speciale 

"cu siguranță" apare un disponibil care poate fi folosit pentru creșterea alocațiilor, 

dar este un calcul pe care trebuie să îl facă Guvernul. 

Potrivit legii promulgate marți de Iohannis, alocaţia de stat pentru copii se 

stabileşte în cuantum de: 

 600 lei pentru copiii cu vârsta de până la 2 ani sau de până la 3 ani, în cazul 

copilului cu handicap 



 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 8 

 

 300 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 2 ani şi 18 ani, precum şi pentru 

tinerii prevăzuţi la art. 1 

 600 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsă între 3 ani şi 18 ani, în cazul 

copilului cu handicap 

Decizia are loc în contextul în care premierul Ludovic Orban anunțase că PNL ia 

în calcul patru variante pentru sancționarea proiectului de lege al PSD care a trecut 

de Parlament privind creșterea alocațiilor. Printre variante se număra atacarea la 

CCR, prorogarea termenului de intrare în vigoare sau angajarea răspunderii 

Guvernului. 

Marți, la scurt timp după promulgarea legii, ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a 

declarat că majorarea alocaţiilor pentru copii nu se poate face peste noapte, 

deoarece nu sunt fonduri prevăzute în buget, astfel că cel mai probabil măsura va 

putea fi implementată după rectificarea bugetară din luna iulie 2020. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Autostrăzile A3 Comarnic - Brașov și A8 Tg. Neamț - Iași - Ungheni: 

Procedurile de Parteneriat Public-Privat vor fi anulate. Guvernul a dezbătut 

joi o astfel de ordonanță 

Guvernul a dezbătut, joi, în primă lectură o ordonanță simplă prin care proiectele 

de autostradă A3 Comarnic - Brașov și A8 Tg. Neamț - Iași - Ungheni să fie 

preluate de la Comisia Națională de Prognoză care fusese însărcinată de guvernele 

PSD să le realizeze prin proceduri de Parteneriat Public Privat. „Proiectele vor fi 

preluate la nivelul ministerelor de resort și vor fi analizate pentru identificarea 

soluțiilor realizabile, realiste de finanțare”, a spus șeful Cancelariei, Ionel Dancă. 

„A fost dezbătută în primă lectură o Ordonanță simplă a Guvernului pentru 

modificarea OUG privind Parteneriatul Public Privat și în acest sens vor fi, practic, 

modificate atribuțiile și funcțiile Comisiei Naționale de Strategie și Prognoză în 

ceea ce privește procedurile de contractare a investițiilor în PPP în sensul în care 

procedurile aflate în derulare la nivelul CNSP se anulează.  

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599741-ministrul-muncii-despre-dublarea-alocatiilor-acest-moment-nu-sunt-bani-prevazuti-buget-solutia-inteleapta-resursele-fie-gasite-momentul-rectificarii-din-vara.htm
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Vorbim de două proceduri: pentru autostrada Comarnic - Brașov și procedura 

pentru autostrada Tg. Neamț - Iași - Ungheni”, a spus șeful Cancelariei 

Guvernului, Ionel Dancă. 

„Ambele [au fost] propuse în mod fantasmagoric de către fostul Guvern a fi 

realizate în PPP de către o instituție fără competențe, fără expertiză în domeniu, 

respectiv Comisia de Prognoză. Proiectele vor fi preluate la nivelul ministerelor de 

resort și vor fi analizate pentru identificarea soluțiilor realizabile, realiste de 

finanțare”, a spus Dancă. 

 

Şeful Executivului, Ludovic Orban, a aprobat discutarea în şedinţă de Guvern a 

proiectului de act normativ la propunerea şefului Cancelariei prim-ministrului, 

Ionel Dancă. 

 

"Domnule prim-ministru, vă rog să aprobaţi introducerea pe ordinea suplimentară 

de zi a unui proiect de ordonanţă pentru modificarea ordonanţei privind 

Parteneriatul public-privat. În esenţă, vorbim despre alte inginerii marca Vâlcov 

descoperite la diverse instituţii. De această dată, din nou, ne întoarcem la Comisia 

de Prognoză şi vă propunem să anulăm procedurile de contractare a investiţiilor în 

parteneriat public privat iniţiate de Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză. Ne 

referim în principal la două proiecte majore de infrastructură esenţiale, respectiv 

autostrada Comarnic-Braşov şi Târgu Neamţ-Iaşi", a declarat Ionel Dancă, joi, în 

deschiderea şedinţei de Guvern. 

 

Premierul şi-a dat acordul pentru introducerea pe ordinea de zi a şedinţei de 

Guvern, dar a precizat că aprobarea necesită o discuţie cu miniştrii de linie. 

 

"Aici lucrurile sunt foarte clare, accept introducerea, dar nu o adoptăm acum 

pentru că vreau, împreună cu miniştrii care au în portofoliu astfel de proiecte în 

mod natural, că ele au fost luate de la Ministerul Transporturilor, de la Ministerul 

Economiei, de la ministere care trebuiau să deruleze ei astfel de contracte şi aveau 

competenţa şi calitatea să o facă, aş vrea să şi stabilim care este planul de acţiune 

pe fiecare din proiectele respective odată cu preluarea de către ministerele de 

linie", a declarat Orban. 
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Dancă a explicat că este un "prim pas" pentru deblocarea celor două proiecte de 

infrastructură mare. 

"Este un prim pas pentru deblocarea acestor proiecte, pentru că, atât proiectul 

pentru autostrada Comarnic-Braşov, cât şi cel pentru autostrada Târgu Neamţ-Iaşi, 

soluţia aleasă era sortită eşecului încă de la început, aşa cum, de altfel, am avertizat 

şi noi de mai multe ori. (...) Pur şi simplu a fost o soluţie de a le îngropa încă din 

stadiul de pregătire a proiectelor, în loc să fie demarate proceduri pentru găsirea 

unor surse de finanţare, fie din fonduri externe nerambursabile sau naţionale care 

să ducă la realizarea acestor proiecte. Şi, aşa cum aţi spus, ministerele de resort vor 

veni cu soluţii în acest sens", a mai declarat şeful Cancelariei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Femeile din învățământ pot opta să iasă la pensie la 65 de ani- Ordonanță de 

Urgență aprobată de Guvern 

Guvernul a adoptat, joi, un proiect de ordonanță de urgență care prevede că femeile 

care lucrează în instituțiile de învățământ se pot pensiona, opțional, la 65 de ani, în 

loc de 63. Ordonanța transpune în lege o decizie a Curții Constituționale cu privire 

la vârsta de pensionare. 

 

"Un alt proiect de act normativ este o Ordonanță de Urgență pentru modfiicarea 

Legii educației în vederea armonizării acestei legi cu Codul Muncii și pentru 

implementarea unei decizii a Curții Constituționale în ceea ce privește vârsta de 

pensionare a personalului de gen feminin angajat în instituțiile de învățământ. A 

fost o lacună a legislației trecute în ceea ce privește vârsta de pensionare, 

posibilitatea ca persoanele de gen feminin, opțional, să decidă rămânerea în 

activitate până la vârsta de 65 de ani, așa cum este permis în Codul Muncii și 

pentru celelalte categorii de profesii. Era o expecție, CCR a decis că este 

neconsituțional și prin urmare Guvernul a adoptat acestă ordonanță pentru a 

transpune decizia Curții", a afirmat șeful Cancelariei Guvernului Ionel Dancă, joi, 

la finalul ședinței de Guvern. 
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Legislația în vigoare exceptează persoanele de sex feminin de la posibilitatea de a 

se pensiona la 65 de ani, iar Curtea Constituțională s-a pronunțat în defavoarea 

acestei excepții. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Tarom va primi un ajutor „de salvare” de 195 de milioane de lei de la 

Guvern 

Guvernul a aprobat, printr-un memorandum, un ajutor "de salvare" pentru 

TAROM, alocat printr-un împrumut din Trezorerie în sumă de 195 de milioane de 

lei, a anunţat, joi, şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă. Acesta a 

precizat că fără acest ajutor compania aeriană ar fi, practic, începând din luna 

martie, în imposibilitatea finanțării curente. 

"Un alt act normativ adoptat în şedinţa de Guvern de astăzi este un memorandum 

pentru un ajutor de salvare pentru TAROM, este vorba de un împrumut din 

Trezorerie de 195 de milioane de lei, în absenţa căruia, practic, TAROM, începând 

din luna martie, ar fi în imposibilitatea finanţării activităţii curente", a declarat 

Dancă, la finalul şedinţei de Guvern. 

Tarom estimează pierderi de 171,37 milioane lei pentru 2019, în condițiile în care 

veniturile totale ale companiei de stat au fost de 1,51 miliarde lei, potrivit 

documentelor publicate în Monitorul Oficial citate de Mediafax. 

Cheltuielile s-au ridicat la 1,68 miliarde de lei. Pierderile din 2018 s-au ridicat la 

182,77 milioane de lei. Compania aeriană națională nu a mai înregistrat profit din 

anul 2007. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Klaus Iohannis cere reexaminarea proiectului de lege care elimina restricția 

de unic acționar la o singură firmă 

Președintele Klaus Iohannis nu a promulgat legea care propunea eliminarea 

restricției de unic acționar la o singură firmă, apreciind că proiectul poate genera 

„anumite riscuri din perspectiva necesității asigurării transparenței și concurenței 

loiale”, precum și a luptei împotriva evaziunii fiscale. 

 

Șeful statului apreciază, potrivit unui comunicat al Administrației Prezidențiale, că 

deși legea se poate înscrie „în obiectivul reducerii sarcinilor administrative și 

stimulării antreprenoriatului”, unele dispoziții „pot genera anumite riscuri din 

perspectiva necesității asigurării transparenței și concurenței loiale pe piață, 

precum și a consolidării luptei împotriva evaziunii fiscale”, astfel încât proiectul a 

fost trimis Parlamentului spre reexaminare. 

 

Proiectul propunea, printre altele, elimiarea acordului vecinilor pentru a avea sediu 

social într-un apartament în care nu se desfășoară activitate comercială și limitarea 

românilor de a avea o singură firmă în care să fie acționari unici. 

 

Potrivit Administrației Prezidențiale, soluția legislativă de abrogare a art. 14 din 

Legea nr. 31/1990 „este de natură să genereze multiple probleme deoarece nu este 

dublată de stabilirea unor mecanisme care să împiedice, spre exemplu, transferarea 

activității de la o societate la alta, sau crearea de societăți distincte pentru o singură 

afacere, în scopul obținerii de beneficii specifice (precum rambursarea de TVA, 

subvenții etc.)”. 

 

„În mod similar, în condițiile în care același asociat va răspunde cu un patrimoniu 

unic (personal) pentru datoriile unui număr nelimitat de societăți, nu au fost 

prevăzute mecanisme care să contrabalanseze diluarea răspunderii personale și să 

asigure recuperarea creanțelor în mod echitabil de către diferiții creditori ai 

aceleiași societăți, dar și de către creditorii unor societăți diferite cu același asociat 

unic”, se arată în argumentarea Administrației Prezidențiale. 
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Iar „limitările stabilite de art. 14 din Legea nr. 31/1990 sunt în concordanță cu 

Directiva 2009/102/CE a Parlamentului European și a Consiliului din 16 

septembrie 2009, în materie de drept al societăților comerciale privind societățile 

comerciale cu răspundere limitată cu asociat unic, fiind considerate garanții pentru 

protejarea intereselor asociaților și terților, în conformitate cu dispozițiile art. 2 

alin. (2) din această directivă”. 

 

În aceste condiții, „același asociat va răspunde cu un patrimoniu unic (personal) 

pentru datoriile unui număr nelimitat de societăți, în condițiile în care nu au fost 

prevăzute mecanisme care să contrabalanseze diluarea răspunderii personale, în 

detrimentul diferiților creditori”. 

 

Articolul I pct. 3 din legea supusă reexaminării abrogă art. 17 alin. (4) din Legea 

societăților comerciale nr. 31/1990, care prevede: „La același sediu vor putea 

funcționa mai multe societăți numai dacă imobilul, prin structura lui și suprafața sa 

utilă, permite funcționarea mai multor societăți în încăperi diferite sau în spații 

distinct partajate. Numărul societăților ce funcționează într-un imobil nu poate 

depăși numărul de încăperi sau spații distincte obținute prin partajare”. 

Însă „măsurile legislative ce prevăd funcționarea societăților comerciale în încăperi 

diferite sau în spații distinct partajate, prin raportare la structura și suprafața utilă a 

imobilului, sunt justificate din perspectiva necesității combaterii fenomenului 

evaziunii fiscale”, argumentează președinția, care consideră că „o asemenea 

reglementare poate avea consecințe negative din perspectiva eforturilor de 

combatere a evaziunii fiscale, motiv pentru care se impune reanalizarea acestei 

soluții legislative”. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Marcel Ciolacu anunță că PSD depune moțiune de cenzură împreună cu 

UDMR: Nu vom intra în alegeri anticipate/ Avem capacitatea de a crea o nouă 

majoritate parlamentară 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a reacționat, joi, după anunțul 

Guvernului privind angajarea răspunderii pe alegerea primarilor în două tururi de 

scrutin. Ciolacu a anunțat că PSD împreună cu UDMR vor depune moțiune de 

cenzură. 

Președintele interimar al PSD le-a dat asigurări colegilor că nu se va intra în alegeri 

anticipate pentru că partidul are capacitatea de a crea o nouă majoritate 

parlamentară. 

„Au venit cu asumare pe două tururi. O să depunem o moțiune de cenzură 

împreună cu primii parteneri, grupul UDMR. Vă spun că va trece această moțiune 

de cenzură. Nu avem alt obiectiv decât să treacă aceasta. Ei sunt ferm convinși că 

din acest moment vom intra în anticipate. Nu vom intra în anticipate. Vom 

demonstra că avem capacitatea de a crea o nouă majoritate parlamentară. O singură 

condiție avem. Să nu ne cereți să promovăm o propunere de prim-ministru. Vom 

căuta o propunere cu aliații noștri la acest demers să fie alta decât din interioriul 

PSD", a declarat Marcel Ciolacu la Slatina. 

Premierul Ludovic Orban a anunțat joi că Guvernul își asumă răspunderea pentru 

alegerea primarilor în două tururi. „E vital ca primarii să fie aleși de jumătate plus 

unu din cetățeni, pentru a avea legitimitate”, a spus șeful Guvernului. 

Cum vrea PSD să contracareze planul PNL de a declanșa alegeri 

anticipate. Liderii social democrați au decis să depună moțiune de cenzură dacă 

Guvernul își va angaja răspunderea în Parlament pe alegerea primarilor în două 

tururi. 

De asemenea, pentru a împiedica modificarea legislației și aplicarea alegerilor în 

două tururi, social democrații vor să sesizeze Curtea Constituțională.  

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599666-prima-sedinta-cex-psd-pesedistii-vor-depune-motiune-cenzura-daca-pnl-isi-angajeaza-raspunderea-alegerea-primariilor-doua-tururi.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23599666-prima-sedinta-cex-psd-pesedistii-vor-depune-motiune-cenzura-daca-pnl-isi-angajeaza-raspunderea-alegerea-primariilor-doua-tururi.htm
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"O sesizare la CCR și un termen de dezbatere cât mai îndepărtat ar putea bloca 

aplicarea legii la alegerile locale din primăvară, mai ales că judecătorii Curții s-au 

mai pronunțat de două ori pe această speță. În acest context există șanse ca 

judecătorii să nu se grăbească iar decizia să fie în favoarea noastră, mai exact o să 

fie declarată neconstituțională acțiunea Guvernului", au explicat sursele citate. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Dăianu: Digitalizarea ANAF va arăta cine nu achită datoriile la stat. Nu 

întâmplător s-a renunțat la programul cu Banca Mondială 

Dacă Fiscul va fi digitalizat, atunci s-ar transparentiza fluxurile economice și ar fi 

clar cine nu plătește sau cât nu plătește, reiese din declarațiile lui Daniel Dăianu, 

președintele Consiliului Fiscal. El a precizat că astfel ar fi bani pentru sănătate, 

asistență medicală etc. 

„Se poate colecta mai bine? Sigur, eu am convingerea că dacă vom digitaliza... și 

aș mai spune ceva. Nu întâmplător s-a renunțat la acel program (cu Banca 

Mondială n.r.) și nu s-a dorit. Există conivențe multiple. A face așa ceva introduce 

o transparetizare a fluxurilor economice și ți-e clar cine nu plătește și cât nu 

plătește. Nu se dorește așa ceva, așa cum nu cred că se dorește o transparentizare a 

funcționării sistemului nostru economic”, a spus Dăianu, într-o conferinţă de presă. 

Potrivit acestuia, digitalizarea este absolut necesară și „ea cred că va zgâlțâi nu 

numai ANAF și va fi bine pentru societatea românească”. 

„Pe noi ar trebui să ne intereseze o colectare mai bună pentru că avem urgențe din 

punct de vedere macroeconomic. Există problema structurală pentru că avem o 

subfinanțare cronică a sănătății, a asistenței medicale, nu finanțăm cum trebuie 

construcția infrastructurii de bază. Nu trebuie să ne sprijinim doar pe fonduri 

europene. În primul rând să avem resurse autohtone. E problematica de ordin 

structural”, a precizat el. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ministerul Justiţiei începe interviurile cu candidaţii la şefia DIICOT 

ei cinci candidaţi care au îndeplinit condiţiile de participare la selecţia pentru 

numirea procurorului-şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de 

Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT) susţin, vineri, interviurile la 

Ministerul Justiţiei. 

 

Este vorba despre Teodor Niţă, Ioana Bogdana Albani, Elena-Giorgiana 

Hosu, Viorel Badea şi Daniel Horodniceanu. 

 

Ministerul Justiţiei a declanşat pe 2 decembrie anul trecut procedura de selecţie 

pentru propunerea de numire a procurorilor-şefi ai Parchetului General, DNA şi 

DIICOT. 

 

Săptămâna aceasta au susţinut interviurile candidaţii pentru posturi de 

conducere în Parchetul General şi la DNA. 

 

Candidaţii pentru Parchetul General, DNA şi DIICOT au putut depune cereri de 

înscriere la selecţie până pe 23 decembrie 2019. 

 

Dosarul a inclus dovada îndeplinirii condiţiilor de vechime, un proiect privind 

exercitarea atribuţiilor specifice funcţiei pentru care se concurează, curriculum 

vitae, minim 10 lucrări întocmite în compartimentele în care candidatul şi-a 

desfăşurat activitatea în ultimii cinci ani, ultimul raport de evaluare a activităţii sale 

profesionale, alături de orice alte înscrisuri relevante. 

 

Rezultatele selecţiei vor fi anunţate public pe 21 ianuarie. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Bâlbâiala Oficiului Național de Prevenire și Combatere a Spălării 

Banilor. Cum protestau online experții contabili, dar ONPCSB nu-i auzea, că 

era offline 

În ultimele zile, telefoanele Oficiului Național de Prevenire și Combatere a Spălării 

Banilor (ONPCSB) sunau încontinuu, pe grupurile de pe Facebook discuțiile între 

experții contabili se inflamaseră și ele, iar cei de la Camera Consultanților Fiscali 

au intervenit în numele celor pe care îi reprezintă, solicitând clarificări. Ce se 

întâmplase, de fapt? 

Modificările aduse combaterii spălării banilor prin Legea 129/2019, publicată în 

iulie anul trecut în Monitorul Oficial, prevedea ca o serie de categorii profesionale 

(printre care notari, avocați, profesii liberale ș.a.) să fie obligate să se înscrie pe 

pagina de Internet a ONPCS în vederea raportării unor posibile tranzacții suspecte 

care depășea 10.000 de euro. 

Data limită până la care erai obligat să te înscrii era și ea discutabilă (unii 

calculaseră că ar fi 17 ianuarie, alții 21 ianuarie), dar se apropia oricum termenul 

limită. În primul rând, pagina de net a instituției era mai mult picată decât online, 

așa că formularul de înscriere nu putea fi accesat. Dar, chiar și în rarele momente 

în care pagina funcționa, experții contabili nu reușeau să se înscrie, deoarece 

rubricile formularului fuseseră foarte neclar concepute, mai mult încurcându-te. 

Unele categorii din rândul profesiilor liberale au completat greșit formularul pentru 

că acesta nu-ți permitea înscrierea corectă. E vorba de acei specialiști care nu sunt 

nici SRL nici PFA și nu au deci număr de înregistrare de la Registrul Comerțului, 

dar care sunt autorizați de ANAF printr-un Cod de Identificare Fiscală (CIF), care 

însă nu figura pe formularul Oficiului. Respectivii treceau CIF-ul în spațiul 

rezervat CUI (cod unic de identificare) și trăgeau linie în dreptul rubricii privitoare 

la numărul de înregistrare de la Regitrul Comerțului. 

Întrucât la telefoanele date la Oficiu nu se sinchisea nimeni să răspundă sau li se 

răspundea oamenilor într-un mod totalmente neprofesionist, Camera Consultanților 

Fiscali a trimis o adresă oficială ONPCSB. Răspunsul oficial al Oficiului este un 

copy-paste din Legea 129/2019, care nu răspundea deloc problemei care se dorea 

rezolvată. 
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După foarte multe intervenții, inclusiv de natură instituțională, din partea 

Ministerului Finanțelor, Oficiul a publicat ieri un anunț de două rânduri prin care 

amână termenul limită de înscriere. 

 

De asemenea, mai marii Oficiului au adăugat la rubrica de întrebări frecvente două 

noi întrebări și răspunsuri care ar urma să relaxeze specialiștii în fiscalitate. 

Anunțul ONPCSB: 

”Crearea unui cont in Sistemul Electronic de Transmisie Date (pentru desemnarea 

persoanei si pentru raportarea on-line) se poate face SI DUPA termenul de 180 de 

zile prevazut la art. 60 alin.(3) din Legea nr. 129/2019, respectiv SI DUPA DATA 

DE 21 IANUARIE 2020!” 

Întrebările adăugate:pe site-ul ONPCSB 

Întrebare: Cum se aplica exceptia prevazuta la art. 23 alin. (4) din Legea nr. 

129/2019 (persoanele fizice ce au calitatea de entitate raportoare sunt exceptate de 

la obligatia desemnarii unei persoane in relatia cu Oficiul) ? 

 

Răspuns: Persoanele fizice si persoanele fizice autorizate, care au calitatea de 

entitati raportoare, NU au obligtia desemnarii unei persoane in relatia cu Oficiul, 

DAR au TOATE CELELALTE obligatii prevazute in Legea nr. 129/2019. 

 

PRECIZARE cu privire la completarea rubricilor pentru obtinerea contului pentru 

raportari on-line, in Sistemul Electronic de Transmisie Date, de catre entitatile 

raportoare - profesii liberale: 

 

1. Persoanele fizice - profesie liberala selecteaza din lista, la rubrica Tipul entitatii, 

optiunea Persoana fizica. 

2. Persoanele fizice autorizate - profesie liberala selecteaza din lista, la rubrica 

Tipul entitatii optiunea Persoana juridica; la rubrica Forma de organizare, 

selecteaza optiunea Persoana fizica autorizata; la rubrica Categorie, alege tipul de 

activitate desfasurata (de exemplu: persoana care acorda consultanta fiscala sau 

contabila). 
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3. Alte entitati raportoare - profesie liberala (de exemplu: cabinete individuale, 

birouri individuale, societati civile, etc.) selecteaza din lista, la rubrica Tipul 

entitatii, optiunea Persoana juridica; la rubrica CAEN, selecteaza optiunea Fara 

cod CAEN. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 170 de companii din industrie primesc ajutor de stat în valoare de 331 

milioane euro pentru costul energiei 

Guvernul a emis la sfârşitul lui 2019 o ordonanţă de urgenţă care prevede 

compensarea costurilor cu certificatele de emisii CO2 pentru consumatorii 

industriali. 

Aproximativ 170 de companii din industrie, printre care TMK Artrom Slatina sau 

Tenaris Silcotub Zalău, ar urma să primească un ajutor de stat în valoare totală de 

331 mil. euro pentru costurile cu energia. „Este un ajutor imens dat industriei 

româneşti, care este în competiţie în piaţa internă şi externă cu companii din alte 

ţări care compensează aceste costuri cu emisiile indirecte. De aceea s-au închis şi 

multe fabrici - IMGB sau ArcelorMittal Hunedoara. Orice întârziere în aplicarea 

acestei legi este un handicap pentru companiile din România“, a declarat pentru ZF 

Ianc Petru, preşedintele Societăţii Metalurgice Româneşti. Preţul energiei pentru 

marii consumatori industriali s-a majorat semnificativ în ultimii doi ani pe fondul 

creşterii de 7 ori a preţului certificatelor de emisii indirecte CO2, care înseamnă 

circa o treime din costul cu energia al companiilor. Producătorii de energie pe bază 

de cărbune, cum ar fi Complexul Energetic Oltenia, sunt obligaţi să cumpere 

certificate de emisii CO2 de pe piaţă. Preţul acestor certificate este introdus în 

preţul energiei, care este plătit de consumatorul industrial. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Ministerul Finanţelor a redeschis o emisiune de titluri scadentă în 2022 şi s-a 

împrumutat cu 810,8 mil. lei, la o dobândă de 3,66% 

Ministerul Finanţelor a redeschis ieri o emisiune de titluri scadentă în 2022 şi s-a 

împrumutat cu 810,8 mil. lei, peste nivelul de 800 mil. lei programat, la o dobândă 

anuală de 3,66%. La licitaţie au participat şapte dealeri primari. Volumul total al 

cererii a fost de 865 mil. lei, din care ofertele competitive au totalizat 781 mil. lei, 

iar cele necompetitive 84 mil. lei. Rata cuponului a fost de 4%, iar randamentul 

până la maturitate aferent preţului acceptat a fost de 3,66%. 

Din valoarea nominală adjudecată, suma oferită de bănci în nume şi cont propriu s-

a ridicat la 726 mil. lei. În sfera pieţei titlurilor de stat ratele de dobândă s-au 

diminuat pe scadenţele medii-lungi: la 10 ani cu trei puncte bază la 4,255% 

(minimul de la început de noiembrie). Pentru prima lună a anului 2020 statul a 

programat licitaţii în volum de 4,4 mld. lei - la cele de referinţă - şi 615 mil. lei la 

cele suplimentare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Cu toată scăderea de impozite, taxe şi contribuţii sociale din ultimii 15 ani, 

ponderea veniturilor bugetului consolidat în PIB a rămas relativ constantă 

Ponderea veniturilor bugetare totale în PIB (fiscale, nefiscale, contribuţii sociale) a 

rămas în jurul valorii de 31-32%, în vreme ce între 2015 şi 2017 veniturile fiscale 

au scăzut ca pondere în PIB. 

 Veniturile totale în PIB au rămas relativ constante în jurul valorii de 31-32% de-a 

lungul ultimilor 15 ani, în ciuda faptului că au existat mai multe reduceri de taxe şi 

impozite - de la TVA de 24% în 2010 s-a ajuns în prezent la 19% şi 5% pentru 

alimente, impozitul pe venit a ajuns de la 16% la 10%, iar impozitul pe dividende a 

scăzut de la 16% la 5%. De asemenea, în 2005 a fost introdusă cota unică de 16% 

la impozitul pe venit, faţă de impozitul progresiv anterior care ajungea până la 

40%. 
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Explicaţia stă, pe de-o parte, în faptul că veniturile nefiscale au crescut ca pondere 

în PIB, în vreme ce veniturile fiscale, excluzând contribuţiile sociale, au crescut 

foarte puţin sau au stagnat, a spus Cornel Ban, profesor la Copenhagen Business 

School, în cadrul unui eveniment de prezentare a studiului „Pauperitatea fiscală a 

României“, realizat de fundaţia Friedrich Ebert-Stiftung. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 România înregistrează a doua cea mai mare creştere a înmatriculărilor de 

maşini noi din UE şi Dacia anulează scăderea Renault. Înmatriculările de 

maşini noi din România au crescut cu 23,4% în 2019, în timp ce piaţa 

europeană a avansat cu 1,2% anul trecut 

Înmatriculările de maşini noi din România au crescut cu 23,4% în 2019, în timp ce 

piaţa europeană a avansat cu 1,2% anul trecut. 

Piaţa locală a punctat în 2019 a doua cea mai mare creştere a înmatriculărilor de 

autoturisme noi la nivelul Uniunii Europene, de 23,4% faţă de 2018, la 161.500 de 

unităţi. Creşterea României a fost depăşită doar de cea a Lituaniei, care a urcat cu 

43%, la aproape 46.500 de autoturisme noi înmatriculate. În ceea ce priveşte 

volumele, piaţa locală a urcat o poziţie în clasamentul european, de pe 15 pe 14, 

depăşind Ungaria. În ţara vecină s-au înmatriculat anul trecut 157.900 de auto-

turisme noi, în creştere cu 16% faţă de anul anterior. Pe de altă parte, Ungaria are 

numai 9,7 mil. locuitori, faţă de circa 18 milioane cât are România. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Alexandra Toader a fost numită președinte al Institutului de Investigare a 

Crimelor Comunismului 

Alexandra Toader a fost numită, joi, printr-o decizie a premierului Ludovic Orban, 

în funcția de președinte executiv al Institutului de Investigare a Crimelor 

Comunismului și Memoria Exilului Românesc (IICCMER), potrivit hotărârii 

publicate în Monitorul Oficial. 
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Alexandra Toader a fost, până la semnarea acestei decizii, membru al Colegiului 

Consiliului Naţional pentru Studierea Arhivelor Securităţii (CNSAS). 

Tot joi, a fost numit în funcția de consilier de stat în cadrul aparatului propriu de 

lucru al viceprim-ministrului Răzvan-Codruț Pop. 

De asemenea, Ana Guțu, profesor universitar din Chișinău, a fost numită în funcția 

de secretar de stat al Departamentului pentru Relația cu Republica Moldova, 

conform deciziei premierului publicată în Monitorul Oficial, mai arată Mediafax. 

Radu Preda, eliberat din funcţia de preşedinte executiv al IICCMER 

Radu Preda a fost eliberat din funcţia de preşedinte executiv al Institutului de 

Investigare a Crimelor Comunismului şi Memoria Exilului Românesc printr-o 

decizie a premierului Ludovic Orban publicată marţi în Monitorul Oficial. 

Şeful Executivului a luat decizia ca urmare a unei note de informare a Corpului de 

control al prim-ministrului privind documentarea efectuată la Institutul de 

Investigare a Crimelor Comunismului şi Memoria Exilului Românesc.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis: Vom relua cooperarea deplină cu R. Moldova doar atunci 

când vom vedea acţiune concretă îndreptată spre continuarea parcursului 

european 

Avertisment al președintelui Klaus Iohannis la adresa autorităților din Republica 

Moldova. A anunțat că întrerupe, parțial, colaborarea cu guvernul de la Chișinău, 

până când acesta va face pași concreți în privința reformei în justiție și combaterea 

corupției. Iohannis a declarat că vor continua doar proiectele de sprijin pentru 

cetățenii moldoveni. Declarațiile au fost făcute la întâlnirea cu șefii misiunilor 

diplomatice acreditați la București. 

"În ceea ce priveşte Republica Moldova, reiterez poziţia României: parcursul 

european este singura şi cea mai sigură cale către reformarea profundă a 

instituţiilor, de natură să aducă beneficii palpabile cetăţenilor săi.  
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Din păcate, aşa cum am mai spus, nu suntem deloc convinşi că actualul guvern de 

la Chişinău îşi propune acest obiectiv. De aceea, vom continua doar proiectele de 

sprijin care sunt dedicate direct cetăţenilor, proiectele cu impact la nivel local şi 

proiectele de interconectare strategică", a subliniat Klaus Iohannis. 

"Vom relua cooperarea deplină doar atunci când vom vedea la nivel guvernamental 

acţiune concretă îndreptată spre continuarea parcursului european, a procesului de 

reformă, cu precădere în domenii precum justiţia, administraţia şi combaterea 

corupţiei, de natură să asigure un parcurs democratic şi predictibilitate în plan 

intern şi extern", a adăugat președintele. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ Rezoluție adoptată în Parlamentul European: 'Situaţia din 

Polonia şi Ungaria s-a deteriorat' 

Situaţia din Polonia şi Ungaria s-a deteriorat după activarea Articolului 7 al 

Tratatului Uniunii Europene, se arată într-o rezoluţie a Parlamentului European. 

"Discuţiile cu Polonia şi Ungaria nu au condus încă aceste ţări să se realinieze la 

valorile fondatoare ale UE", a transmis Parlamentul UE, informează mediafax.ro. 

Într-o rezoluţie aprobată cu un raport de voturi de 446 la 178, eurodeputaţii notează 

că rapoartele de evaluare elaborate de Comisia Europeană, de ONU, de Organizaţia 

pentru Securitate şi Cooperare în Europa (OSCE) şi de Consiliul Europei (CoE) 

arată că "situaţia atât în Polonia, cât şi în Ungaria s-a deteriorat după activarea 

Articolului 7(1)". 

Eurodeputaţii au atras atenţia că audierile organizate de Consiliul UE în virtutea 

procedurii declanşate prin Articolul 7 nu sunt constante şi nici structurate. Membrii 

Parlamentului European au cerut Consiliului UE să abordeze recomandările 

concrete adresate celor două ţări, pentru a se asigura că legislaţia UE este 

respectată. 
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"Eşecul Consiliului UE de a utiliza concret Articolul 7 continuă să submineze 

integritatea valorilor comune europene, încrederea reciprocă şi credibilitatea 

Uniunii Europene ca întreg", precizează Parlamentul UE. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Mihail Mişustin, noul premier al Rusiei. Potrivit analiștilor, este o mișcare 

prin care Vladimir Putin vrea să-și mențină puterea 

Rusia are un nou prim ministru. Deputații Dumei de Stat, camera inferioară a 

Parlamentului rus, l-au confirmat fără probleme pe șeful Fiscului, Mihail 

Mişustin, în funcția de premier. 

Cu un număr de 383 de voturi, niciunul împotrivă și 41 de abțineri, Mihail 

Mişustin a primit votul de încredere din partea Parlamentului pentru a conduce 

noul guvern. Singurii care s-au abținut au fost comuniștii. 

Ghenadi Ziuganov, liderul comuniştilor din Rusia: "Noi ne abţinem să votăm 

pentru sau împotrivă. Vom analiza ulterior ce program şi ce componentă a 

guvernului vor prezenta Mișustin şi preşedintele." 

În scurtul său discurs din Duma de Stat, premierul desemnat a citat practic din 

discursul celui care l-a desemnat, liderul de la Kremlin. 

Mihail Mişustin, premierul desemnat: " Preşedintele a ordonat guvernului să fie 

avangardă dezvoltării ţării, să asigure creşterea economică, să creeze noi locuri de 

muncă. Asta este baza unei politici sociale eficiente şi evident fără o creştere 

economică, dezvoltarea componentei sociale a ţării va bate pasul pe loc." 

Ca șef al Fiscului, Mihail Mişustin s-a evidențiat prin aducerea banilor din taxe și 

impozite la buget. Analiștii, chiar și cei din Rusiaș susțin însă că Vladimir Putin 

urmărește un singur lucru: să rămână la putere. 

Mașa Lipman,  analist politic, Centrul Carnegie, Moscova: "Obiectivul este extrem 

de clar.  
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Obiectivul este ca sistemul să rămână stabil, iar Putin să-şi menţină puterea şi să 

rămână ceea ce a fost în ultimii 20 de ani, cel mai important politician din ţară, cel 

care ia decizia finală, un lider necontestat, neprovocat, fără alternativă." 

Rușii de rând nu știu mare lucru despre Mihail Mişustin. 

Încă nu este clar dacă vor fi modificări majore în componența noului guvern. 

Premierul Mihail Mişustin urmează să facă evaluări pentru fiecare minister, după 

care va veni cu lista de propuneri. 

Demiterea lui Dimitri Medvedev din fruntea executivului nu trebuie percepută ca o 

schimbare majoră în politica rusă. Putem vorbi despre o primă etapă din procesul 

de formatare a sistemului de putere creat de Vladimir Putin. Este evident că 

actualul lider de la Kremlin vrea să aibă controlul absolut și după ce își termină 

mandatul de președinte. Sub ce formă Vladimir Putin va conduce Rusia și după 

2024, rămâne de văzut. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 


